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REVISTA PRESEI 
 

 Ministrul Educației, la Ultima Ediție: Vom introduce în legislație autonomia profesională pentru dascăli. 
Aceștia să aibă puterea să adapteze predarea la nivelul clasei 
Ministrul Ecaterina Andronescu a vorbit duminică, la TVR, în emisiunea Ultima Ediție, despre schimbările 
preconizate în învățământ pentru creșterea performanței, care vor fi prinse într-o viitoare lege. Ea s-a referit la 
două dintre idei: "curriculum diferențiat" între școlile "cu performanțe diferite" și "autonomia profesională pentru 
dascăli" - adică aceștia "să aibă puterea și susținerea legislativă să adapteze predarea la nivelul clasei". Întreaga 
discuție cu ministrul Ecaterina Andronescu poate fi urmărită în secțiunea VIDEO. 
Ecaterina Andronescu, ministrul Educației Naționale: "Pornesc de la curriculum. Pe de o parte sunt părinții, dar și 
elevii, care se plâng de programe prea încărcate, pe de altă parte n-avem cum să nu constatăm că școala 
românească este extrem de polarizată. Într-o parte se așează școli bune, cu performanțe ridicate, și în cealaltă, 
școli mai slabe. Ce produce acest fenomen? Produce o depopulare a școlilor cu performanțe slabe și o 
supraaglomerare a celor cu performanțe. De aici rezultă un lucru destul de clar: că n-am mai putea să mergem cu 
un curriculum egal pentru toată lumea, ci să încercăm să diferențiem, mai mult decât se întâmplă acum, 
conținutul în curriculum. În același timp, din păcate, în legislația care este acum, noi n-am mers cu ideea de 
autonomie profesională pentru dascăli și de autonomie instituțională pentru unele din școli. Ce înseamnă 
autonomia profesională pentru dascăli? Să aibă puterea și susținerea legislativă să adapteze predarea la nivelul 
clasei în care profesorul respectiv își predă lecția. Și cred că trebuie s-o înscriem în viitoarea legislație. Și n-avem 
suficientă autonomie instituțională pe care să le-o dăm școlilor, dar cele care fac performanță". 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Senatorii dezbat luni moţiunea împotriva lui Tudorel Toader/ Opoziţia: Să greşeşti e omeneşte, dar a persista 
în greşeală este diabolic 
Senatorii dezbat şi votează luni moţiunea simplă "Justiţia, victimă sigură în mâinile lui Tudorel Toader", depusă de 
PNL şi USR la o săptămână după ce deputaţii au respins un demers similar al Opoziţiei la adresa ministrului 
Justiţiei. 
Liberalii arată în textul moţiunii depuse miercuri Senat că "imixtiunea în înfăptuirea justiţiei" se realizează doar 
prin Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi prin celelalte instanţe judecătoreşti. 
"Greşeala este omenească, dar a persista în greşeală este diabolic. Iată de ce grupul parlamentar al PNL vă solicită 
încetarea de urgenţă a imixtiunii în înfăptuirea justiţiei, care, potrivit art. 126 alin. (1) din Constituţia României, 
republicată, se realizează doar prin Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi prin celelalte instanţe judecătoreşti", 
potrivit moţiunii. 
Ei îl mai acuză pe ministrul Justiţiei că ministerul său nu a soluţionat problema supraaglomerăriii din penitenciare. 
"Mai mult de atât, domnule ministru, v-aţi abătut şi de la dispoziţiile instituţiilor europene. Vă reamintim că 
România a fost condamnată la CEDO în aproximativ 800 de cauze, urmare a condiţiilor din penitenciare. Domnule 
ministru, v-aţi asumat un calendar de măsuri în acest sens (CALENDARUL DE MĂSURI 2018-2024 pentru 
soluţionarea supraaglomerării carcerale şi a condiţiilor de detenţie, în executarea Hotărârii-pilot Rezmives şi alţii 
împotriva României, pronunţată de Curtea Europeană a Drepturilor Omului la 25 aprilie 2017), pe care bineînţeles 
că l-aţi încălcat, având în vedere că nu aţi soluţionat problema supraaglomerării. Mai mult decât atât, prin această 
conduită contrară dispoziţiilor instituţiilor europene, aţi expus România la riscul unor consecinţe de natură 
pecuniară, dar şi pe cetăţenii acesteia, urmare a eliberării înainte de termen a condamnaţilor, condamnaţi care au 
recidivat şi au săvârşit fapte penale cu o gravitate ridicată. Ca unică soluţie la suprapopulare, aţi garantat pentru 
modificările aduse în Camera Deputaţilor formei iniţiale a legii privind recursul compensatoriu, făcându-vă implicit 
vinovat, alături de PSD-ALDE, pentru eliberarea a peste 12.000 de condamnaţi, dintre care au recidivat deja peste 
600", potrivit sursei citate. 
Iniţiatorii mai susţin că România va fi din nou criticată de Comisia de la Veneţia, care va emite, pe 19 iunie 2019, 
un punct de vedere cu privire la modificările aduse legilor justiţiei prin Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr. 
7/2019. 
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"De asemenea, nicăieri în acest raport nu am văzut scris ce era mai important: că, timp de doi ani, pentru că PSD 
îşi doreşte articole de lege prin care să îşi asigure controlul asupra justiţiei, i-aţi fost părtaş. Sunteţi la fel de 
vinovat ca şi PSD că România ultimilor doi ani a căpătat vizibilitate în spaţiul european, şi nu numai, doar pentru 
lupta aprigă care se dă între cei care ţintesc subjugarea justiţiei şi tabăra celor care îşi doresc o justiţie corectă, 
dreaptă, imparţială şi independentă. Nu aveţi ce aduce în apărarea dumneavoastră, pentru că faptele există. Ne 
referim la cele mai recente «inovaţii» şi sunt mai mult decât suficiente pentru a ilustra vinovăţia dumneavoastră: 
OUG privind unele măsuri temporare referitoare la concursul de admitere la INM, formarea judecătorilor şi 
procurorilor, examenul de absolvire a INM, dar şi pentru modificarea legii 303 privind Statutul magistraţilor, a legii 
304 privind organizarea judiciară şi a legii 317 privind CSM, aţi permis modificări abuzive şi absurde la legile 
justiţiei şi la Coduri, s-a ratat ridicarea MCV de către Comisia Europeană, acceptarea unui buget pentru Ministerul 
Justiţiei mult prea mic pentru a asigura progresul sistemului judiciar", conform sursei menţionate. 
Camera Deputaţilor a respins, pe 20 martie, moţiunea simplă prin care partidele de Opoziţie cereau abrogarea 
OUG 7 privind modificarea legilor justiţiei şi demisia ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, cu 126 de voturi 
”pentru”, 148 ”împotrivă” şi două abţineri. 
Moţiunea simplă prin care partidele de Opoziţie cereau demisia ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, a fost 
dezbătută pe 5 martie, în aceeaşi zi în care Guvernul a adoptat proiectul pentru modificarea OUG 7 pe legile 
justiţiei, în ciuda avizului consultativ negativ al CSM. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Justiției îi răspunde șefului PSD. Tudorel Toader: În lipsa urgenței, nu poate fi adoptată o Ordonanță 
de Urgență! 
Val de replici din partea ministrului Justiției, după reproșurile șefului PSD. Tudorel Toader îi transmite lui Liviu 
Dragnea că nu există nicio urgență pentru a pune pe masa Guvernului o ordonanță care să vizeze modificări la 
legile din domeniul Justiției. Totul, după ce Liviu Dragnea l-a avertizat pe Toader că nu mai poate continua așa, 
mai ales că sunt tot mai mulți lideri nemulțumiți că ministrul nu își respectă angajamentele luate. 
Liviu Dragnea, președinte PSD: "Domnul ministru Toader să înțeleagă că nu mai poate continua așa. Trebuie să 
înceteze cu această atitudine. A tot anunțat că va da niște ordonanțe de urgență care de fapt nu s-au dat și 
despre care nu cred că avea intenția să le dea vreodată. (n.r., întrebare: Ce se întâmplă cu Tudorel Toader?) Aici 
doamna prim-ministru trebuie să ia o decizie, este apanajul dumneaei, vrea să-l mențină, nu vrea să-l mențină". 
Este avertismentul transmis zilele trecute de liderul PSD, după ce ministrul Justiției a refuzat de mai multe ori să 
dea un răspuns concret privind adoptarea unor ordonanțe care să modifice Legile Justiției. Tudorel Toader i-a dat 
replica pe o rețea de socializare. Într-o primă postare, ministrul îi explică șefului PSD că deciziile Curții 
Constituționale sunt valabile doar pentru legislația în vigoare. La scurt timp, Toader a șters ce a scris și a postat o 
replică mult mai directă. 
Tudorel Toader, pe Facebook: "O simplă precizare! În lipsa urgenței, nu poate fi adoptată o Ordonanță de 
Urgență!" 
Potrivit unor surse politice, Tudorel Toader refuză să își pună semnătura pe ordonanțele de modificare a Legilor 
Justiției, pe care liderii social democrați le cer cu insistență. Deși situația acestuia trebuia tranșată într-o ședință a 
conducerii PSD, până în acest moment nu s-a luat o decizie. Aceleași surse susțin că social-democrații vor să îl 
schimbe pe Tudorel Toader la prima remaniere, când Rovana Plumb și Natalia Intotero vor pleca din Guvern, 
pentru a candida la alegerile europarlamentare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Partidele politice au primit subvenţii de zece ori mai mari faţă de 2017 
Autoritatea Electorală Permanentă a majorat de la an la an considerabil subvenţiile pentru partidele politice, 
suma ajungând în 2019 să fie de zece ori mai mare faţă de anul 2017. 
Partidul Social Democrat a primit în luna februarie a acestui an suma de 7.597.299 lei. În 2017, însă, suma nu 
ajungea la un milion. În luna februarie a anului 2017, spre exemplu, PSD a primit doar 701.882 lei. 
Şi bugetul pentru Partidul Naţional Liberat a crescut de zece ori mai mult faţă de anul 2017. În luna ianuarie a 
acestui an, PNL a primit 3.480.796 lei. În 2017, însă, partidul primea doar 344.455 lei pentru luna ianuarie. 
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Autoritatea Electorală Permanentă a acordat Uniunii Salvaţi România, la începutul acestui an, un milion de lei, de 
zece ori mai mult faţă de luna ianuarie a anului 2017, când USR a primit doar 98.797 lei. 
De asemenea, şi bugetul Partidului Mişcarea Populară a crescut de zece ori mai mult în ultimii doi ani. În luna 
ianuarie a anului 2019, PMP a primit 492.650 lei. Comparativ, în aceeaşi lună a anului 2017 Partidul primea doar 
54.334 lei. 
ALDE a primit la începutul lui 2019 suma de 756.587 lei. În 2017, pentru aceeaşi lună partidul a primit doar 82.054 
lei. 
Parlamentul a majorat în 2019, printr-un amendament adus la bugetul de stat, subvenţiile partidelor politice. 
Astfel, AEP a primit în acest sens aproape 100 milioane euro în total. 
Partidele politice primesc anual subvenţie de la bugetul de stat, în condiţiile legii. Subvenţia de la bugetul de stat 
se acordă în funcţie de numărul de voturi primite la alegerile generale pentru Camera Deputaţilor şi Senat, 
precum şi în funcţie de numărul de voturi primite la alegerile generale pentru autorităţile administraţiei publice 
locale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul PSD-ALDE a zis ca OUG 114 e in folosul romanilor. Un prim efect: S-au scumpit serviciile de Internet, 
cablu si telefonie 
Efectele ordonantei 114 se simt deja in buzunarele romanilor, care au inceput sa plateasca mai mult pentru 
serviciile de telefonie, cablu si Internet. 
Mai multe companii au majorat deja sau au anuntat ca vor majora abonamentele in perioada imediat urmatoare. 
Nu au precizat in mod expres ca scumpirile sunt cauzate de OUG 114, dar au explicat ca au luat aceasta decizie 
pentru a putea face fata cresterilor costurilor pe care le suporta. 
Iar ordonanta 114, adoptata de Guvern la finalul anului trecut, a crescut costurile companiilor din industria 
telecom dupa ce le-a pus sa plateasca o taxa de 3% pe cifra de afaceri. 
De altfel, la finalul lunii ianuarie, Orange, Telekom si Vodafone au cerut Guvernului sa renunte la Ordonanta 114, 
afirmand ca e in detrimentul tuturor romanilor. 
Cardul de masa Up Dejun este versiunea moderna si simplificata a tichetului de masa. Ai 0 lei costuri la emiterea 
cardurilor si economisesti pana la 37% fata de o crestere salariala in bani. Afla mai multe AICI! 
Prin aplicarea prevederilor OUG 114/2018, Guvernul risca sa "epuizeze resursele financiare ale sectorului de 
comunicatii mobile" si sa descurajeze implementarea tehnologiei 5G in tara noastra, a atras atentia Asociatia 
Operatorilor Mobili din Romania (AOMR). 
AOMR - din care fac parte Orange, Telekom si Vodafone Romania - a avertizat ca taxa de 3% pe cifra de afaceri a 
companiilor din bransa risca sa descurajeze evolutia tehnologiei si sa incalce legislatia europeana in domeniu. 
Scumpiri in lant 
Startul scumpirilor a fost dat de RCS&RDS, care a majorat pretul pentru anumite servicii de la 1 martie. Compania 
a precizat ca a luat aceasta decizie pentru a reactiona la cresterea continua a costurilor pe care le suporta. 
"Digi | RCS & RDS a investit si continua sa investeasca in calitatea serviciilor pe care le ofera. In ultimii ani, am 
intampinat nevoile abonatilor nostri prin imbogatirea ofertei de servicii de comunicatii electronice fixe si mobile. 
Pentru a raspunde nevoii continue de dezvoltare si de crestere a calitatii serviciilor pe care vi le furnizam, precum 
si pentru a reactiona la cresterea continua a costurilor pe care le suportam, suntem nevoiti sa ajustam tarifele. 
Astfel, de la 1 martie 2019, preturile anumitor servicii furnizate de Digi | RCS & RDS se vor modifica", a precizat 
Digi intr-un comunicat. 
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Noile tarife din mediul urban 

 

 
 

Noile tarife din mediul rural 
 

 
 
 
A urmat Telekom Romania, care a anuntat ca incepand cu 15 aprilie va majora preturile abonamentelor din 
portofoliul fix si mobil, pentru clientii rezidentiali si de business. Compania a afirmat ca masura vine ca urmare a 
cresterii costurilor asociate furnizarii serviciilor de comunicatii. 
"Toate eforturile Telekom Romania de consolidare a angajamentului companiei fata de piata locala se traduc prin 
investitii continue in retele si in dezvoltarea unor oferte comerciale inovatoare si relevante pentru clienti. 
Insa, ca urmare a cresterii costurilor asociate furnizarii serviciilor de comunicatii, Telekom Romania este nevoita 
sa majoreze preturile abonamentelor din portofoliul fix si mobil, pentru clientii rezidentiali si de business, 
incepand cu 15 aprilie 2019", se arata intr-un comunicat transmis miercuri Ziare.com. 
Astfel, pretul pentru fiecare serviciu fix (voce fixa, internet, TV) si pentru fiecare abonament mobil, pentru clientii 
rezidentiali, va fi majorat cu 0,42 euro, TVA inclus, (0,35 euro, fara TVA), adica aproximativ 2 lei. Aceasta majorare 
nu se aplica optiunilor de televiziune, ratelor la telefoane sau chiriilor de echipamente fixe. 
Si UPC Romania majoreaza, de la 1 mai, pretul pentru serviciile de televiziune si Internet, clientii fiind instiintati 
deja de aceasta scumpire. 
"Dorim sa va informam ca, incepand cu data de 01-MAI, pretul lunar pentru serviciile de televiziune si internet se 
va majora cu cate 2,38 (TVA inclus) pentru fiecare dintre aceste servicii. Aceasta modificare nu se aplica serviciului 
de telefonie, extraoptiunilor de televiziune (de exemplu HBO, Sport etc) sau chiriilor de echipamente". 
Pentru clientii Vodafone, abonamentele se majoreaza incepand cu 6 mai, iar compania spune ca scumpirea este 
cauzata de cresterea costurilor legate de operatiunile pentru furnizarea serviciilor de comunicatii. 
"In contextul cresterii majoritatii costurilor legate de operatiunile pentru furnizarea serviciilor de comunicatii, te 
informam ca incepand cu 6 mai 2019, pretul pachetului de servicii aferent acestui numar va creste cu 0.83 eur 
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TVA inclus", precizeaza Vodafone in mesajul trimis unui client. 
Daca nu sunteti de acord cu aceasta crestere a pretului puteti renunta la abonament in termen de 30 de zile de la 
primirea notificarii, subliniaza compania si precizeaza ca nu veti plati vreo penalitate sau despagubire. 
"Daca nu esti de acord cu aceasta modificare, poti denunta unilateral contractul de servicii, in termen de 30 de 
zile de la primirea acestei notificari, fara plata vreunor penalitati sau despagubiri, prin scrisoare cu confirmare de 
primire, trimisa catre Vodafone Romania, Strada Barbu Vacarescu 201, Bucuresti 020276", se mai arata in mesaj. 
In luna decembrie, Vodafone Romania a atacat in termeni foarte duri masurile cuprinse in ordonanta de urgenta 
114. 
Al doilea jucator de pe piata locala de telefonie mobila si una dintre cele mai mari companii din economie a 
afirmat ca OUG afecteaza iremediabil nu numai dezvoltarea economiei digitale, dar si interesele utilizatorilor 
finali. 
La randul sau, Orange a majorat abonamentele cu aproximativ un euro. Daca pana acum cel mai ieftin abonament 
era 10 euro, acum el se ridica la 11 euro. 
Companiile din telecom, obligate sa plateasca o taxa de 3% pe cifra de afaceri 
Ordonanta 114, adoptata de Guvern in 21 decembrie, a introdus o taxa de 3% pe cifra de afaceri a companiilor din 
industria telecom. 
Asociatia Operatorilor Mobili din Romania (AOMR) si Asociatia pentru Comunicatii Electronice din Romania 
(ACER) au reactionat dur, afirmand ca masurile Guvernului maresc taxele la un nivel care blocheaza dezvoltarea 
retelelor si serviciilor de comunicatii electronice si contravin cadrului european. 
Orange, Vodafone si Telekom sunt reunite in AOMR, iar RCS&RDS si UPC Romania, alaturi de alte peste 65 de 
firme, fac parte din Asociatia pentru Comunicatii Electronice din Romania (ACER). 
La finalul lunii martie, Guvernul a modificat OUG 114 si i-a scutit de amenzi uriase, pentru urmatoarea jumatate 
de an, pe operatorii de telecom care si-au construit retelele fara autorizatie. Au mentinut insa taxa de 3% pe cifra 
de afaceri. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Eugen Teodorovici, îngrijorat de "exodul creierelor": Să încercăm să aducem înapoi în ţară forţa de muncă 
Ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, nu renunță la tema libertății de mișcare a angajaților în Uniunea 
Europeană. 
"Ar fi nevoie de un pachet agresiv împotriva mobilităţii selective, care duce la exodul creierelor", a susţinut 
ministrul de Finanţe în faţa omologilor săi din Uniunea Europeană. 
În toamna anului trecut, Teodorovici a vorbit pentru prima dată despre impunerea unor restricții privind plecarea 
la muncă în Vest a muncitorilor români. 
Comisia Europeană a reacționat dur atunci, subliniind că libera circulație a lucrătorilor este un drept fundamental 
în Uniunea Europeană. 
Eugen Teodorovici ministrul de Finanţe: „Pentru Uniunea Europeană mobilitatea a forţei de muncă a adus 
rezultate bune, dar dacă luăm problema şi o discutăm de la caz la caz, cu siguranţă situaţiile sunt total diferite. O 
să lucrez cu colegii mei din Guvern dar şi cu cei din alte ţări pentru a face un pachet foarte agresiv, să încercăm să 
aducem înapoi în ţara noastră forţa de muncă. Avem banii, avem proiectele, dar nu putem să ne îndeplinim 
planul, să ne atingem obiectivele. De aceea se discută despre scăderea competitivităţii şi costuri diferite, sunt 
multe probleme”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Noi controale nocturne inopinate ale ministrului Sănătății. Sorina Pintea a cerut DEMITERI - `dezastru, 
mizerie, debandadă, o lipsă de organizare totală` 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a cerut demiterea asistentei şefe de la Secţia de neurologie şi a celei de la 
Unitatea de Primiri Urgenţe (UPU) în urma unei vizite pe care a efectuat-o inopinat, în noaptea de duminică spre 
luni, la Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă (SCJU) "Sf. Apostol Andrei" din Constanţa. 
Ministrul a spus, la finalul vizitei care a durat aproximativ o oră, că la Secţia de neurologie a găsit "dezastru, 
mizerie, debandadă, o lipsă de organizare totală". 
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"Am fost pe secţiile de neurologie, cardiologie şi pediatrie. Secţia pediatrie este cea mai în regulă, din punct de 
vedere a colectării deşeurilor periculoase, a aspectului general de curăţenie, existenţa dezinfectanţilor la intrare şi 
la ieşire din secţie. Dezastru este în Secţia neurologie. Dezastru, mizerie, debandadă, o lipsă de organizare totală. 
De remarcat că în toate cele trei secţii lipsesc la intrare materialele de protecţie, echipamentele de protecţie, dar, 
repet, Secţia neurologie nu este în regulă. (...) În primul rând, la intrarea în secţie nu există dezinfectanţi, în toate 
saloanele pe care le-am văzut, în sălile de tratament erau nişte prosoape în loc de prosoape de hârtie, care pe 
lângă că erau prosoape din material, erau şi murdare. Într-un salon care era gol, deci ar fi trebuit să fie curat, 
aşteptând să primească bolnavii, pardoseala era mizerabilă, era un suport pentru perfuzie, era cu pete de sânge, 
necurăţat, astea sunt chestiuni care ţin de siguranţa pacientului şi de calitatea îngrijirilor", a afirmat Sorina Pintea 
potrivit agerpres. 
Ea a menţionat că povestea cu "merge şi aşa" nu o mai tolerează. 
"Am propus schimbarea asistentului şef de pe Secţia neurologie. Dar, în general, directorul de îngrijiri al spitalului 
are nevoie de un avertisment, pentru că trebuie să supravegheze aceste aspecte. (...) Povestea cu merge şi aşa eu 
nu o mai tolerez", a declarat ministrul Sănătăţii. 
Sorina Pintea a discutat şi cu aparţinători ai pacienţilor aflaţi la UPU, aceştia reclamând că se aşteaptă prea mult 
pentru preluarea bolnavilor de medici şi că nu primesc informaţiile necesare. Referitor la timpii mari de aşteptare 
la UPU, ministrul a precizat că până la începerea sezonului estival vor trebui găsite soluţii în acest sens. 
"Vom grăbi puţin deschiderea secţiei exterioare de la Năvodari, pentru a putea crea un debuşeu acolo, camera de 
gardă şi cu siguranţă vom detaşa câţiva medici astfel încât să putem acoperi câteva linii de gardă aici, la UPU. Este 
inuman ce se întâmplă vara, cu siguranţă este nevoie de spaţiu până se va construi o nouă Unitate de Primiri 
Urgenţe sau, mă rog, extinderea şi va trebui să găsim altfel de soluţii. Şi soluţiile sunt debuşeul, Năvodariul, 
eventual încă un centru de permanenţă în Mangalia. Până la începerea sezonului estival va trebui să găsim 
soluţii", a subliniat Pintea. 
Comparativ cu rezultatele vizitelor pe care le-a făcut la alte spitale din ţară, ministrul Sănătăţii a spus că faţă de 
Spitalul Judeţean Ploieşti, la cel din Constanţa este "un pic mai bine", dând totodată drept exemplu pozitiv spitalul 
din localitatea Gherla. 
"Faţă de Ploieşti, mai bine, din punct de vedere al curăţeniei, parcă un pic mai bine (la SCJU Constanţa - n.r.). Dar 
am vizitat în weekend două spitale mici, care m-au surprins. E adevărat, nu era afluxul de pacienţi, iar unul era 
nerenovat, dar atât de curat şi atât de bine organizat, atât de bine etichetat şi aranjat totul, că nu mi-a venit să 
cred. Este spitalul din Gherla", a afirmat Sorina Pintea. 
Preşedintele Consiliului Judeţean (CJ) Constanţa, Horia Ţuţuianu, prezent la SCJU în timpul vizitei ministrului 
Sănătăţii, l-a criticat pe managerul unităţii medicale, Cătălin Grasa, că deşi a fost anunţat, nu a ajuns la spital în 
timpul controlului. 
"Sunt trei aspecte care au fost sesizate în seara aceasta, majore din punctul meu de vedere. Lipsa managerului la 
acest control, care nu a binevoit până la această oră să apară şi cred că nu binevoieşte nici acum să apară. Doi, am 
cerut impetuos ca doamna de la Secţia de neurologie să aibă demisia pe masa managerului şi doamna de la triaj 
de la UPU, care şi-a permis cu trei minute înainte de a ajunge noi să dea oamenii afară din triaj, că vezi Doamne 
nu sunt locuri, la fel i-am cerut demisia. Referitor la managerul spitalului, o să fac o analiză mai competentă 
pentru că are trei termene de îndeplinit, Casa Soarelui, Radioterapia şi Secţia exterioară - Centrul multifuncţional 
de la Năvodari. Dacă nu respectă cele trei termene, poate să vină cu demisia pe masă. Mai am puţină răbdare", a 
spus Ţuţuianu, ulterior acestor declaraţii ajungând la SCJU şi managerul unităţii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ziua Mondială a Sănătăţii: Preşedintele Klaus Iohannis a decorat mai multe instituţii din domeniul medical 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, cu ocazia Zilei Mondiale a Sănătăţii, în semn de apreciere pentru 
importanta activitate de asistenţă medicală, precum şi pentru rezultatele obţinute în perfecţionarea actului 
medical, decretul de decorare a unor instituţii din domeniul medical. 
”Preşedintele României, Klaus Iohannis, a semnat decretul de decorare a unor instituţii din domeniul medical”, se 
arată într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX 
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Potrivit Administraţiei Prezidenţiale, cu ocazia Zilei Mondiale a Sănătăţii, în semn de apreciere pentru importanta 
activitate de asistenţă medicală, precum şi pentru rezultatele obţinute în perfecţionarea actului medical, 
preşedintele României a conferit: 
Ordinul „Meritul Sanitar” în grad de Mare Ofiţer Institutului Oncologic „Prof. Dr. Ion Chiricuţă” Cluj-Napoca. 
Ordinul „Meritul Sanitar” în grad de Comandor Spitalului Municipal de Urgenţă Moineşti, Bacău. 
Ordinul „Meritul Sanitar” în grad de Cavaler Institutului de Urgenţă pentru Boli Cardiovasculare şi Transplant 
Târgu Mureş, Institutului Clinic Fundeni Bucureşti, Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă Cluj-Napoca, Spitalului 
Judeţean de Urgenţă „Sfântul Ioan cel Nou” Suceava, Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă „Sfântul Apostol 
Andrei” Constanţa, Spitalului Municipal Orşova. 
”Ceremonia de decorare va avea loc marţi, 16 aprilie a.c., ora 15:00, la Palatul Cotroceni”, mai precizează 
Preşedinţia. 
În fiecare an, în data de 7 aprilie este sărbătorită Ziua Mondială a Sanatatii, în urma unei decizii luate în anul 1948, 
în cadrul primei Adunari Mondiale a Sănătaţii desfăşurate în Geneva, Elveţia, de către Organizaţia Mondială a 
Sănătaţii (World Health Organization). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 May avertizeaza ca un acord intre guvern si opozitie va necesita compromisuri de ambele parti 
Premierul britanic Theresa May a apreciat, intr-un video publicat duminica, ca ajungerea la un acord intre 
guvernul sau si opozitia laburista in dosarul Brexit presupune "compromisuri de ambele parti". 
"Exista multe lucruri asupra carora eu sunt in dezacord cu Partidul Laburist, dar in privinta Brexitului cred ca exista 
anumite puncte asupra carora ne putem pune de acord", a declarat lidera conservatoare, relateaza AFP. 
Deputatii britanici au respins de trei ori acordul de retragere negociat de Londra si Bruxelles si "nu imi imaginez ca 
il vor aproba in actuala stare a lucrurilor", a subliniat sefa executivului britanic. 
"Iata de ce cautam noi metode, o noua abordare, pentru a ajunge la un acord in parlament, iar acest lucru implica 
discutii transpartinice", a continuat Theresa May. 
Anterior, deputata laburista Rebecca Long-Bailey calificase drept "regretabila" absenta unei schimbari reale in 
propunerile guvernului, desi ea a estimat ca atmosfera generala a discutiilor este "mai degraba pozitiva". 
Data iesirii efective a Regatului Unit din UE, stabilita initial pentru 29 martie 2019, este fixata pentru 12 aprilie 
daca deputatii britanici nu aproba acordul de retragere. 
Premierul Theresa May a cerut vineri amanarea Brexitului pana la 30 iunie 2019, intr-o scrisoare trimisa 
presedintelui Consiliului European, Donald Tusk, care a sugerat, la randul lui, o amanare "flexibila" de pana la 12 
luni. 
In cele doua cazuri, Marea Britanie ar putea iesi din UE dupa alegerile europene prevazute sa aiba loc intre 23 si 
26 mai si ar fi deci obligata sa participe la scrutinul pentru Parlamentul European. Acest lucru nu este foarte 
convenabil pentru statele UE, in special pentru ca 27 dintre cele 73 de locuri ale deputatilor europeni din Marea 
Britanie au fost redistribuite altor tari. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Alegeri prezidentiale in Ucraina: Al doilea tur a fost stabilit oficial pentru 21 aprilie 
Comisia electorala nationala din Ucraina a stabilit pentru 21 aprilie data celui de-al doilea tur al alegerilor 
prezidentiale, in care se vor confrunta actualul sef al statului Petro Porosenko (foto) si actorul de comedie 
Volodimir Zelenski. 
In primul tur al scrutinului prezidential, desfasurat pe 31 martie, Zelenski (41 de ani) a obtinut 30,24% din voturi, 
iar Porosenko (53 de ani) 15,95% din sufragii. 
Rata prezentei la vot a fost 62,8%, transmite DPA. 
Campania electorala se anunta dificila pentru Zelenski si Porosenko, in contextul in care peste 50% dintre 
ucrainenii care s-au prezentat la urne nu au votat pentru niciunul dintre cei doi candidati calificati in finala 
scrutinului prezidential. 
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In primul tur, cei aproape 30 de milioane de ucraineni cu drept de vot au avut de ales dintre 39 de candidati, un 
record in istoria moderna a Ucrainei. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 China ar vrea să colaboreze cu Uniunea Europeană în privința comerțului sau în domeniul schimbărilor 
climatice 
China vrea să colaboreze cu Uniunea Europeană în domenii pornind de la schimbările climatice la comerţ, a scris 
premierul chinez Li Keqiang într-o publicaţie germană, înaintea unui summit care va avea loc în această 
săptămână, transmite Reuters, relatează News.ro. 
Diplomaţi de la Bruxelles au afirmat că tensiunile legate de comerţ, investiţii şi drepturile minorităţilor sugerează 
că China şi UE ar putea să nu reuşească să convină o declaraţie comună la summitul din 9 aprilie, iar acest fapt ar 
putea să influenţeze negatic eforturile europene de a obţine un acces mai mare pe pieţele chineze. 
Într-un articol publicat în ediţia de luni a publicaţiei Handelsblatt, din care duminică au fost publicate fragmente, 
premierul chinez a respins acuzaţiile că Beijingul încearcă să divizeze blocul comunitar prin investiţii în Europa de 
Est. 
”Susţinem cu fermitate procesul de integrare europeană în speranţa unei Europe unite şi prospere”, a scris Li. 
Acesta a afirmat că o cooperare strânsă a Beijingului cu statele est-europene ”este avantajoasă pentru 
dezvoltarea echilibrată a UE”. 
Îngrijorată de posibila dominaţie chineză în industrii europene strategice, UE încearcă să convingă Beijingul să îşi 
deschidă pieţele şi a încercat că îl convingă să elimine ceea ce consideră bariere comerciale incorecte. 
Li a scris că China este pregătită să colaboreze strâns cu Europa pentru menţinerea Acordului Climatic de la Paris, 
susţinând dezvoltarea durabilă, menţinerea acordului nuclear internaţional cu Iranul şi combaterea terorismului. 
Acesta a mai afirmat că vrea un schimb de opinii referitor la reformarea Organizaţiei Mondiale a Comerţului. 
Uniunea Europeană este cel mai mare partener comercial al Chinei. O creştere a numărului de preluări chineze în 
sectoare economice majore ale Europei şi impresia Bruxelles-ului că Beijingul nu şi-a respectat promisiunea de a 
susţine un comerţ corect au complicat discuţiile înainte de summit. 
(Sursa: news.ro) 
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